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Costas KADIS 

Kalastus- ja valtameriasiat 

 

1. Yleinen pätevyys, sitoutuminen Euroopan asiaan ja henkilökohtainen riippumattomuus 

Mitä pätevyytenne ja työkokemuksenne osa-alueita pidätte erityisen merkittävinä tulevaa komission jäsenen 

tehtävää ja Euroopan unionin yleisen edun edistämistä ajatellen varsinkin vastuualueellanne? Miten aiotte 

osallistua komission poliittisten suuntaviivojen täytäntöönpanoon? Miten aiotte toteuttaa sukupuolten tasa-arvon 

valtavirtaistamista ja ottaa sukupuolinäkökulman huomioon kaikilla vastuullanne olevilla politiikanaloilla? Miten 

aiotte toteuttaa nuorisopolitiikan valtavirtaistamista? 

Mitä takeita riippumattomuudestanne voitte antaa Euroopan parlamentille ja miten varmistatte, ettei mikään 

aiempi, nykyinen tai tuleva toimintanne aseta kyseenalaiseksi tehtävienne hoitoa komissiossa? 

Akateeminen taustani ja työkokemukseni liittyvät vahvasti Euroopan unionin keskeisiin painopisteisiin ja 

erityisesti mahdolliseen tulevaan vastuualueeseeni.  

Olen biologi ja minulla on tohtorintutkinto luonnonsuojelubiologiasta, ja olen biodiversiteetin säilyttämisen 

professori. Tutkimuksessani olen keskittynyt erityisesti luonnon monimuotoisuuden säilyttämiseen ja 

luonnonvarojen kestävään hoitoon sekä niihin liittyviin sosioekonomisiin näkökohtiin. Olen saanut tutkimukseeni 

rahoitusta Euroopan komissiolta ja YK:lta. Akateemisen urani lisäksi olen toiminut Kyproksen terveysministerinä 

(2007–2008), opetus- ja kulttuuriministerinä (2014–2018) ja maatalous-, ympäristö- ja maaseudun kehittämisen 

ministerinä (2018–2023). 

Maatalous-, ympäristö- ja maaseudun kehittämisen ministerinä vastasin kalastukseen ja meritutkimukseen 

liittyvän politiikan täytäntöönpanosta. Vastuullani oli erityisesti yhteisen kalastuspolitiikan täytäntöönpano 

Kyproksessa sekä maan meri-, kalastus- ja vesiviljelyalan toimintasuunnitelman laatiminen vuosiksi 2021–2027. 

Lisäksi laadimme yhdessä merenkulun alaministeriön kanssa Kyproksen merten aluesuunnitelman. Hyödynsimme 

myös EU:n välineitä tarjotessamme taloudellista tukea vaikeuksissa oleville kalastajille. Se oli tarpeen erityisesti 

covid-19-pandemian vuoksi. Viisivuotisen toimikauteni aikana osallistuin aktiivisesti useimpiin maatalous- ja 

kalastusneuvoston kokouksiin, joissa käsiteltiin kalastusta ja valtameriä koskevia EU:n tason politiikkatoimia ja 

haasteita. 

Osaamiseni ja kokemukseni ansiosta kykenen olemaan politiikkatoimissani tasapuolinen ja ottamaan huomioon 

kaikki mahdollisen vastuualueeni keskeiset osa-alueet. 

Poliittisten suuntaviivojen toteutuksessa ensisijaisena tavoitteenani on varmistaa kalastus- ja vesiviljelyalan 

kestävyys, kilpailukyky ja selviytymiskyky sekä turvata eurooppalaisen kalastusketjun tasapuoliset 

toimintaedellytykset. Nämä tavoitteet ovat ohjenuorani myös laatiessani alan visiota vuodeksi 2040. Aion ottaa 

kaikki keskeiset sidosryhmät mukaan käynnissä olevaan yhteisen kalastuspolitiikan (YKP) kattavaan arviointiin 

ja järjestää kalastusta ja valtameriä koskevia vuoropuheluja. Politiikkatoimista päätettäessä on tärkeää, että 

huomiota kiinnitetään tasapuolisesti niiden ympäristönäkökohtiin ja sosioekonomisiin ulottuvuuksiin. YKP:aa 

toteuttaessani vahvistan arvioinnissa havaittuja vahvuuksia ja puutun mahdollisesti todettuihin puutteisiin. 

Varmistan samalla, että YKP mukautetaan nykytilanteeseen ja että sen avulla voidaan vastata alan uusiin 

haasteisiin. Lisäksi aion tukea jäsenvaltioita kalastusta koskevan unionin säännöstön täytäntöönpanossa ja auttaa 

niitä suunnittelemaan nopeita ja tehokkaita interventiotoimia, tarvittaessa myös Euroopan komission teknisen tuen 

avulla.  

Aion myös esittää kokonaisvaltaista lähestymistapaa, jolla edistetään sinistä taloutta ja varmistetaan valtamerten 

kaikinpuolinen hyvä hallinto ja terveys eurooppalaisen valtamerisopimuksen mukaisesti. Valtamerisopimus 
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muodostaa yhtenäisen strategisen viitekehyksen kaikille valtameriin liittyville politiikkatoimille. Pyrin 

optimoimaan meren eri käyttötarkoitukset siten, että huolehdimme mertensuojelusta ja uusiutuvan energian 

tuotannosta merellä samalla, kun vastaamme kalastus- ja vesiviljelyalan tarpeisiin. Keskeinen osa tätä työtä on 

merten aluesuunnittelun lähestymistavan uudistaminen ja vahvistaminen. Aion tutkia myös eurooppalaisten 

sinisten hiilivarantojen toteutettavuutta sekä jatkaa käynnissä olevia kalastusalan energiasiirtymää helpottavia 

toimia. Tarkoitukseni on myös edistää ilmastonmuutokseen sopeutumista koskevaa suunnitelmaa ja varmistaa, 

että rannikkoyhteisöjen ja kalastus- ja vesiviljelyalojen haavoittuvuuteen puututaan. Tarkoitukseni on laatia 

valtameriä koskeva EU:n tutkimus- ja innovointistrategia, ja sillä tavoin edesauttaa tutkimuksen ja innovoinnin 

nostamista EU:n talouden keskiöön. 

Lisäksi otan käyttöön strategisen valtameridiplomaattisen lähestymistavan, jotta EU voi ylläpitää ja vahvistaa 

johtavaa asemaansa valtameriasioissa maailmanlaajuisesti ja varmistaa valtamerialueen ja sen resurssien 

oikeudenmukaisen, kestävän ja turvallisen käytön. Prioriteettinani on kannustaa EU:n kumppaneita ratifioimaan 

merten biologista monimuotoisuutta kansallisen lainkäyttövallan ulkopuolisilla alueilla koskeva sopimus YK:n 

valtamerikonferenssissa, joka järjestetään Nizzassa kesäkuussa 2025, sekä saattaa se osaksi EU:n lainsäädäntöä. 

EU:n valtameridiplomatian avulla aion pyrkiä myös turvaamaan eurooppalaisen kalastusketjun tasapuoliset 

toimintaedellytykset ja suojelemaan sitä epäreilulta maailmanlaajuiselta kilpailulta, kuten laittomalta, 

ilmoittamattomalta ja sääntelemättömältä kalastukselta. Aion myös kehittää uuden sukupolven kestävää kalastusta 

koskevia kumppanuussopimuksia.  

Edellä mainitut toimet edistävät komission poliittisten suuntaviivojen keskeisiä tavoitteita eli EU:n 

maailmanlaajuista kilpailukykyä ja turvallisuutta, myös elintarviketurvaa.   

Olen sitoutunut sukupuolten väliseen tasa-arvoon. Tämä on keskeinen osa kalastusalaa koskevaa visiotamme 

vuodeksi 2040.  Aion kiinnittää erityistä huomiota naisten osallisuuden parantamiseen kalastuksen ja sinisen 

talouden aloilla. Tähän pyritään muun muassa osaamisen kehittämisellä ja mahdollistamalla naisyrittäjien 

rahoituksen saanti.  

Aion myös varmistaa, että tiimini sukupuolijakauma on tasapainoinen. 

Kehittäessäni ja pannessani täytäntöön vastuullani olevia politiikkatoimia aion huolehtia siitä, että 

nuorisonäkökulma otetaan kaikin puolin huomioon. Keskeinen keino tämän toteuttamisessa ovat säännölliset 

politiikkaa koskevat vuoropuhelut nuorten kanssa. Innostaaksemme uusia sukupolvia tulemaan alalle meidän on 

varmistettava, että kalastus ja vesiviljely ovat kannattavia, digitalisoituja ja kestäviä eli nuorten arvojen, taitojen 

ja toiveiden mukaisia aloja. Jos parlamentti vahvistaa nimitykseni komission jäseneksi, järjestän politiikkaa 

koskevan vuoropuhelun nuorten kanssa toimikauteni 100 ensimmäisen päivän aikana. 

Tulen hoitamaan tehtäväni riippumattomasti. Kuten sidonnaisuuksia koskevasta ilmoituksessani käy ilmi, olen 

jättänyt kaiken aiemman toimintani ja eroan nykyisestä työpaikastani, josta olen tällä hetkellä palkattomalla 

vapaalla, jos minut hyväksytään komission jäseneksi. 

2. Vastuualueen hoito ja yhteistyö Euroopan parlamentin kanssa  

Sitoudutteko tiedottamaan parlamentille asianmukaisesti toimistanne ja yksikköjenne toimista? Miten katsotte 

olevanne vastuussa parlamentille? 

Millä tavoin olette valmis sitoutumaan yhteydenpitoon parlamentin kanssa ja läsnäoloon parlamentissa sekä 

valiokunnissa että täysistunnossa sekä avoimuuteen, yhteistyöhön ja parlamentin kantojen ja 

lainsäädäntöaloitteita koskevien pyyntöjen tehokkaaseen seurantaan? Oletteko valmis antamaan suunnitteilla 

olevia aloitteita ja käynnissä olevia menettelyitä koskevia ajankohtaisia tietoja ja asiakirjoja parlamentille 

tasaveroisesti neuvoston kanssa? 

Vastuuvelvollisuus, kunnioitus ja yhteistyö EU:n kansalaisten edustajien eli Euroopan parlamentin jäsenten kanssa 

ovat olennaisen tärkeitä demokraattisten arvojamme säilymisen kannalta. Olen täysin sitoutunut näihin 

toimintaedellytyksiin. Olen noudattanut niitä koko poliittisen urani ajan toimiessani ministerinä kolmessa eri 

ministeriössä.  

Katson, että parlamentin osallistuminen on keskeinen osa lainsäädäntöprosessia. EU:n politiikan tulisi perustua 

EU:n kansalaisten tarpeisiin, ja heitä edustaa Euroopan parlamentti.  
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Olen täysin sitoutunut vahvistamaan Euroopan parlamentin ja komission välistä erityissuhdetta. Haluan, että se 

perustuu avoimuuteen, läpinäkyvyyteen ja keskinäiseen luottamukseen.  

Aion varmistaa, että parlamentille tiedotetaan säännöllisesti kaikista kalastus- ja valtameripolitiikkaan liittyvistä 

toimista. Aion yhdessä yksikköjeni kanssa panna Euroopan parlamentin ja Euroopan komission välisistä suhteista 

tehdyn puitesopimuksen vaatimukset täysimääräisesti täytäntöön ja kiinnittää erityistä huomiota sen 

tietojenvaihtoa koskeviin määräyksiin. Toteuttaessani Euroopan parlamentin kantoihin ja pyyntöihin perustuvia 

jatkotoimia tulen soveltamaan puitesopimuksen määräyksiä ja varmistamaan omalla vastuualueellani, että 

komissio vastaa parlamentin päätöslauselmiin ja Euroopan unionin toiminnasta tehdyn sopimuksen 225 artiklan 

nojalla esitettyihin pyyntöihin. Olen sitoutunut keskustelemaan parlamentin kanssa vastuualueeseeni kuuluvista 

politiikkatoimista rakenteellisessa vuoropuhelussa, jotta parlamentti voi harjoittaa demokraattista valvontaa 

täysimääräisesti. Aion myös varmistaa, että päätöslauselmissa ja keskusteluissa esitetyt Euroopan parlamentin 

näkemykset otetaan täysimääräisesti huomioon kalastus- ja valtameripolitiikkaa laadittaessa. 

Vakuutan, että kannan täyden poliittisen vastuun kalastusta ja valtameriä koskevista aloitteistani, tämän kuitenkaan 

vaikuttamatta komission kollegiaalisuuden periaatteeseen. Uskon, että hyvä toimielinten välinen yhteistyö 

vahvistaa legitimiteettiä ja vastuuvelvollisuutta sekä edistää tehokkuutta ja hyvää hallintotapaa.  

Sitoudun luomaan parlamentin jäseniin avoimen ja läpinäkyvän suhteen, joka perustuu keskinäiseen 

luottamukseen sekä säännölliseen ja kattavaan tietojenvaihtoon, jotta parlamentti voi hoitaa lainsäädäntö- ja 

valvontatehtävänsä asianmukaisesti. Hyvät suhteet kalatalousvaliokuntaan ja muihin vastuualueeseeni liittyviin 

valiokuntiin ovat minulle erittäin tärkeitä. Olen valmis kahdenvälisiin kokouksiin ja olemaan suoraan yhteydessä 

koordinaattoreihin, esittelijöihin ja valiokuntien jäseniin.  

Vastuualueeseeni kuuluvat yksiköt laativat Euroopan parlamentille ja neuvostolle vuotuisen tilannekatsauksen 

valitun puheenjohtajan poliittisten suuntaviivojen mukaisesti. Näin varmistetaan valvonta- ja 

täytäntöönpanotoimien asianmukaisuus vastuualueellani. Muistutan, että komission avoimuusvaatimukset EU-

kansalaisia edustavalle Euroopan parlamentille ovat erittäin tiukkoja. Vastaavia vaatimuksia sovelletaan myös 

edunvalvojien kanssa pidettäviin kokouksiin. Aion myös varmistaa, että päätöslauselmissa ja keskusteluissa 

esitetyt Euroopan parlamentin näkemykset otetaan täysimääräisesti huomioon kalastus- ja valtameripolitiikkaa 

laadittaessa. 

Olen sitoutunut siihen, että Euroopan parlamentille tiedotetaan kaikista suunnitelluista aloitteista ja käynnissä 

olevista menettelyistä. Tämän vuoksi on olennaisen tärkeää, että Euroopan parlamentille ja neuvostolle 

tiedottaminen on tasapuolista. Sitoudun ilmoittamaan Euroopan parlamentille täysimääräisesti ja oikea-aikaisesti 

delegoiduista säädöksistä ja kansainvälisistä sopimuksista Euroopan parlamentin ja Euroopan komission välisistä 

suhteista tehdyn puitesopimuksen mukaisesti.  

Kalatalousvaliokunnan kysymykset  

3. Miten aiotte saavuttaa tasapainon seuraavien välillä: kalavarojen kestävä hoito, meriympäristön suojelu ja 

turvallinen, kannattava ja kestävä kalatalous, joka kykenee takaamaan mahdollisuuden sukupolvenvaihdoksiin ja 

työpaikkojen luomiseen? 

Kalastuksella on rannikkoyhteisöille keskeinen merkitys: se on osa niiden identiteettiä, kulttuuriperintöä ja arvoja, 

ja se tarjoaa ratkaisevan tärkeän toimeentulolähteen. Terve valtameri ja tuottavat kalakannat ovat kalastuksen 

elinehtoja, joilla varmistetaan pitkän aikavälin kannattavuus ja kalastusalan houkuttelevuus nuorten silmissä. Sen 

vuoksi on löydettävä oikea tasapaino kalavarojen hoidon, kalastajien toimeentulon ja meriympäristön suojelun 

välillä. 

Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion päästä tähän tavoitteeseen laatimalla useita eri 

tulostavoitteita sisältävän pitkän aikavälin vision selviytymiskykyisestä, kilpailukykyisestä ja kestävästä 

kalastusalasta vuodeksi 2040. Yhteisen kalastuspolitiikan (YKP) kattavan arvioinnin avulla selvitetään sen 

vahvuudet ja heikkoudet. Arvioinnissa kiinnitetään erityistä huomiota kestävän kehityksen kaikkiin kolmeen 

pilariin, joita ovat ympäristöön liittyvät, taloudelliset ja sosiaaliset näkökohdat. Arvioinnin perusteella tulen 

suosittelemaan, jos siihen on tarvetta, että komissio ehdottaa toimenpiteitä YKP:n kehittämiseksi ja tehostamiseksi 

tulevaisuutta ajatellen.   

Tavoitteenani on varmistaa alan pitkän aikavälin kilpailukyky, ja sitä kautta luoda alalle työpaikkoja ja houkutella 

sille nuorempia sukupolvia. Samalla asetamme kuitenkin etusijalle myös kestävän kehityksen ja meriympäristön 
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suojelun. Ympäristöstä huolehtiminen on kalastusalan menestyksen edellytys. Ympäristökestävyys on 

sosioekonomisen kestävyyden elinehto, sillä jos kaloja ei ole, ei ole kalastajiakaan. 

Meneillään olevassa arvioinnissa tarkastellaan muun muassa sitä, miten voisimme löytää tapoja yksinkertaistaa 

nykyisiä sääntöjä ja vähentää kalastajien hallinnollista taakkaa. Digiteknologian ja tekoälyn koko potentiaali olisi 

hyödynnettävä tiedonkeruun ja valvonnan virtaviivaistamiseksi. Arviointi tarjoaa tilaisuuden löytää keinoja tukea 

pienimuotoista kalastusta harjoittavia kalastajia, sillä he muodostavat jopa noin 80 prosenttia EU:n 

kalastuslaivastosta. Kalastuksen sosiaaliset kysymykset on otettava paremmin huomioon. Sosiaalitietoja ja -

indikaattoreita on kehitettävä edelleen. Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion edistää kalastajien 

koulutusta ja pätevyyskirjoja koskevan kansainvälisen yleissopimuksen täytäntöönpanoa paremman koulutuksen 

ja sertifioinnin varmistamiseksi. Yhdessä muiden komission jäsenten kanssa aion myös pyrkiä parantamaan 

kalastuslaivaston, myös pienempien kalastusalusten, turvallisuutta. Uskon, että pienimuotoista kalastusta 

harjoittavia kalastajia, koulutusta, turvallisuuden parantamista, terveitä kalakantoja ja digitaalista ympäristöä 

koskevilla uusilla tukitoimilla voidaan houkutella lisää nuoria kalastusalalle.  

YKP:n arvioinnin ohessa aion jatkaa jäsenvaltioiden tukemista YKP:n sääntöjen ja kalastusta koskevan unionin 

säännöstön asianmukaisessa täytäntöönpanossa, jotta kalastus olisi kestävää. Olen tyytyväinen siihen, että YKP:n 

jatkuva täytäntöönpano on johtanut useiden kalakantojen biomassan paranemiseen. Meidän on jatkettava tällä 

tiellä, jotta kalakannat elpyisivät ja merten terveys palautuisi.  

Myös meriympäristön laajamittaisempi suojelu tulee olemaan osa tätä yhtälöä. Tätä tavoitetta tullaan edistämään 

myös eurooppalaisella valtamerisopimuksella, joka on kokonaisvaltainen kehys, jossa otetaan tehokkaasti 

huomioon kaikki EU:n politiikkatoimet, jotka vaikuttavat valtamerten terveyteen sekä kalastajien ja 

rannikkoyhteisöjen toimeentuloon. Aion varmistaa, että sovitut merten ja niiden biologisen monimuotoisuuden 

suojelua koskevat tavoitteet saavutetaan tämän toimikauden aikana.  

EU:n valtameriä koskevan tutkimus- ja -innovointistrategian avulla aion laatia myös kattavan meriosaamista, -

innovointia ja -investointeja koskevan toimintasuunnitelman. Näin varmistetaan, että käytössä on kaikki data, 

tutkimustieto ja taloudelliset resurssit, jotka tarvitaan sellaisten päätösten tekemiseen ja täytäntöönpanoon, joilla 

varmistetaan tasapainoinen kalastuksenhoito ja parannetaan alan kannattavuutta. 

4. Sen lisäksi, että YKP:n toteuttamista jatketaan täysimääräisesti, harkitsetteko purkamisvelvoitteen konkreettisia 

uudistuksia vaihtoehtoineen sekä monivuotisten suurimpien sallittujen saaliiden käyttöönottoa, 

ekosysteemilähtöisen lähestymistavan täytäntöönpanon kehittämistä tai kannustimia uusien, kestävien 

pyyntimenetelmien tutkimukseen? 

Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, yksi toimikauteni tärkeimmistä yleisistä tavoitteista on luoda 

kilpailukykyinen, kestävä ja selviytymiskykyinen kalastusala, jolla toimintaedellytykset ovat tasapuoliset koko 

arvoketjussa. Tämä edellyttää kalastuksenhoito- ja kauppakumppaneihimme liittyviä maailmanlaajuisia toimia 

samoin kuin sen uudelleenarviointia, miten kalastus hoidetaan EU:ssa. Toimivan oikeudellisen kehyksen valinta 

ja oikeanlainen täytäntöönpano ovat ratkaisevan tärkeitä, kun arvioimme sitä, millaisia kalastusalojemme 

toimintaolosuhteiden ja kasvu- ja innovointimahdollisuuksien tulisi olla ja miten niiden kannattavuutta voitaisiin 

parantaa tilanteessa, jossa haluamme jättää tuleville sukupolville kestävän perinnön.  

Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, ensimmäisenä tavoitteenani on saattaa yhteisestä 

kalastuspolitiikasta annetun asetuksen meneillään oleva arviointi päätökseen tiukimpia sääntelyn parantamista 

koskevia vaatimuksia noudattaen. Tähän sisältyy myös purkamisvelvoitteen konkreettinen tarkastelu. On tärkeää 

kerätä kattavia ja laadukkaita tietoja, jotta voimme arvioida, miten purkamisvelvoite on toiminut ja toimii ja miksi. 

Uskon samalla vakaasti, että lainsäädäntö on laadukasta vain silloin, kun se pannaan laadukkaasti täytäntöön. Sillä 

välin kun arviointi on käynnissä, on yhtä tärkeää jatkaa kalastusalan säännöstön, myös YKP-asetuksen ja äskettäin 

tarkistettujen kalastuksenvalvontasääntöjen, täytäntöönpanoa sen kaikissa ulottuvuuksissa. Aion siksi auttaa 

jäsenvaltioita suunnittelemaan nopeita ja tehokkaita interventioita, tarvittaessa myös Euroopan komission teknisen 

tuen avulla. YKP-asetuksen mahdollista hiomista tai vahvistamista koskevien päätösten olisi perustuttava 

vankkaan näyttöön ja täytäntöönpanovuoropuheluun, johon osallistuvat kaikki sidosryhmät, joita asia koskee. 

Niillä olisi pyrittävä korjaamaan havaittuja heikkouksia ja täydennettävä tähän mennessä saatuja myönteisiä 

tuloksia. Niillä olisi myös liitettävä ympäristövaikutusten ja sosioekonomisten vaikutusten arviointi. Kaikkien 

erityisesti purkamisvelvoitetta koskevien mahdollisten toimien olisi perustuttava tieteelliseen näyttöön, ja niissä 

olisi otettava kaikin puolin huomioon EU:n ensisijainen tavoite eli pyydysten valikoivuuden parantaminen ja 

kalojen tuhlaavan poisheittämisen välttäminen merellä. Kalastustiedot osoittavat, että ennen purkamisvelvoitteen 

käyttöönottoa merellä poisheitettyjen saaliiden osuus oli 40 prosenttia, vaikka toimijat eivät ilmoittaneet 
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poisheitettyjä saaliita lähes lainkaan. Tämä ei ollut ainoastaan tuhlaileva käytäntö, vaan sen vuoksi oli myös 

mahdotonta selvittää kantojen tila, mikä on ratkaisevan tärkeää kalastusmahdollisuuksien vahvistamisen kannalta.  

Innovatiivisten kalastustekniikoiden kehittäminen ja käyttö voi parantaa valikoivuutta ja siten tehdä EU:n 

kalastuslaivastosta tehokkaamman ja näin ollen myös kannattavamman. Jos nimitykseni komission jäseneksi 

vahvistetaan, kannustan jatkossakin investoimaan tiedonkeruuseen, tieteeseen, tutkimukseen ja innovointiin. 

Tavoitteenani on, että kalastusasioista vastaavilla henkilöillä ja kalastajilla olisi käytettävissään paras mahdollinen 

tietämys ja teknologia, joiden avulla he voisivat tehdä mahdollisimman hyviä päätöksiä, jotta kalastuksen 

vastuullisuus ja sitä myöten kestävyys paranisi. Tämä on keskeinen näkökohta valtameriä koskevassa tutkimus- ja 

innovointistrategiassa, jonka esitteleminen on annettu tehtäväkseni, jos nimitykseni vahvistetaan. Aion tehdä 

meriosaamisesta, -innovoinnista ja -investoinneista eurooppalaisen valtamerisopimuksen keskeisen pilarin.  

Ekosysteeminäkökohdat ovat jo nyt tärkeä osa YKP:aa ja sen täytäntöönpanoa. Tutkimusmaailmassa 

tieteidenvälisyys ja monitieteisyys on kasvussa ja toivon, että myös kalastuksenhoidossa otettaisiin käyttöön 

kokonaisvaltaisempi lähestymistapa. Tätä tavoitetta edistäisi ekosysteemilähtöisen lähestymistavan yleistyminen.  

Lopuksi haluan korostaa, että meidän on pidettävä mielessä kaikki näkökohdat: luonnonvarojen suojelu, 

kalastuksen sosioekonominen merkitys yhteisöille sekä laadukkaan kalan saatavuus kohtuulliseen hintaan. 

Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion pyytää monivuotisia suurimpia sallittuja saaliita (TACeja) 

koskevia lausuntoja asiaankuuluvilta tieteellisiltä elimiltä, jotta komissio voisi ehdottaa lisäkalastuskiintiöitä 

kahdeksi tai useammaksi vuodeksi siten, että aloitetaan EU:n yksinomaan hallinnoimista kannoista. 

5. Miten aiotte kehittää EU:n kalastajien ja vesiviljelyalan tuottajien yhtäläisiä mahdollisuuksia huomioiden 

erityisesti pienimuotoisesti kalastusta harjoittavat, parantaa suhteita kolmansiin maihin ja yhdistää Euroopan 

unionin tavoitteen esimerkillä johtamisesta YKP:n tavoitteeseen taata yhtäläiset mahdollisuudet EU:n toimijoille 

ja EU:n ulkopuolisille toimijoille, esimerkiksi Yhdistyneelle kuningaskunnalle ja Norjalle, sekä LIS-kalastuksen 

tehokas torjunta?  

Yhtäläisillä mahdollisuuksilla tarkoitan paitsi pienimuotoista ja laajamittaista kalastusta harjoittavien 

mahdollisuuksia, myös alalla toimivien naisten ja miesten yhtäläisiä mahdollisuuksia sekä sen varmistamista, että 

alalla työskentely pysyy mielekkäänä niin kokeneille kalastajille kuin uusille tulokkaille, jotta 

sukupolvenvaihdosten jatkuminen varmistetaan. Kaikilla kalastajilla olisi oltava yhtäläiset mahdollisuudet 

menestyä ja edistää yhteisöjensä taloudellista ja sosiaalista hyvinvointia. 

Pienimuotoisella kalastuksella on erittäin tärkeä sosioekonominen rooli rannikkoyhteisöillemme. Pienimuotoiseen 

kalastukseen käytettävä laivasto muodostaa suurimman osan EU:ssa rekisteröidyistä kalastusaluksista (76 %), ja 

lähes puolet EU:n kalastusalan työpaikoista (49 %) on näillä aluksilla. Kullakin kalastuslaivastotyypillä on 

erityisiä haasteita ja paineita, jotka vaihtelevat myös merialueittain. Olen tietoinen siitä, että 

kalastusmahdollisuuksien heikko saatavuus on erityisesti pienimuotoista kalastusta harjoittavien kalastajien 

kilpailukykyä heikentävä tekijä. Vaikka kalastusmahdollisuuksien jakamisperiaatteiden määrittely kuuluu täysin 

kansallisten viranomaisten toimivaltaan, aion tehdä proaktiivista yhteistyötä jäsenvaltioiden kanssa parantaakseni 

tilannetta jäsenvaltioissa, jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan. Kalastusmahdollisuuksien jakamista 

koskevien selittävien huomautusten julkaisemisen lisäksi aion selvittää, onko säännöt pantu asianmukaisesti 

täytäntöön. En epäröi suositella politiikkamuutoksia, jos ne ovat tarpeen.  Aion tarkastella lähemmin 

kalastustoiminnan monipuolistamista ja yhdistämistä muihin toimintoihin, kuten matkailuun. 

EU:n kalastusalan ja kolmansista maista tulevan tuonnin tasapuolisten edellytysten sekä terveen kilpailun 

varmistaminen EU:n ulkopuolisten kalastajien / tuottajien kanssa on kaikkien EU:n kalastajien ja EU:n 

vesiviljelyalan tuottajien yhteinen haaste. EU valvoo tiukasti sitä, että tuontielintarvikkeet täyttävät korkeat 

kuluttajansuojaa ja kuluttajaturvallisuutta koskevat vaatimukset. EU:n ja kolmansien maiden välisten 

toimintaedellytysten tasapuolistaminen sosiaalisen ja ekologisen kestävyyden osa-alueilla on yksi tärkeimmistä 

painopisteistäni, jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan. Se tulee lisäksi olemaan keskeinen osa 

päivitettyä strategista lähestymistapaa kalastusalan ulkoisiin toimiin, jonka komission valittu puheenjohtaja pyysi 

minua laatimaan ja jonka yhteydessä aion tarkastella, mitä lisätoimia ja uusia toimia voisimme toteuttaa.  

EU:n olisi jatkossakin näytettävä esimerkkiä ja osoitettava voimansa erilaisissa kansainvälisissä yhteyksissä. EU:n 

on jatkettava tinkimättömästi vesiviljelyn kestävyyden ja kestävän kalastuksen edistämistä maailmanlaajuisesti 

osallistumalla monenvälisten ja alueellisten järjestöjen, kuten YK:n elintarvike- ja maatalousjärjestön ja Välimeren 

yleisen kalastuskomission sekä kaikkien muiden alueellisten kalastuksenhoitojärjestöjen, toimintaan. EU on jo 

menestyksekkäästi edistänyt yhteisen kalastuspolitiikan pääperiaatteita Välimeren yleisen kalastuskomission 
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vuoteen 2030 ulottuvassa strategiassa. Näitä periaatteita ovat kestävä enimmäistuotto, monivuotiset suunnitelmat, 

aluejaot sekä uhanalaisten lajien ja herkkien luontotyyppien suojelu. 

Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion vaatia, että EU edistää johdonmukaisesti YKP:n mukaisten 

normien käyttöönottoa myös muissa kansainvälisissä yhteyksissä, kuten alueellisissa kalastuksenhoitojärjestöissä. 

Tavoitteenani on luoda tasapuoliset toimintaedellytykset siten, että EU:n ulkopuolisetkin toimijat ottavat käyttöön 

EU:n tasoiset normit. Meidän on käytettävä kumppanimaiden kanssa tehtävässä yhteistyössä kaikkia 

saatavillamme olevia keinoja, markkinoille pääsy mukaan lukien. Aavan meren kalavarojen hoito on kestävää 

vain, jos kaikki toimijat sitoutuvat siihen.  

Sen jälkeen, kun Yhdistynyt kuningaskunta erosi EU:sta ja YKP:sta, jaettujen kantojen yhteiselle hoidolle Koillis-

Atlantilla luotiin uudet puitteet EU:n ja Yhdistyneen kuningaskunnan kauppa- ja yhteistyösopimuksella.  

Jatkan yhteistyötä tämän kehyksen sekä muiden kahdenvälisten sopimusten ja alueellisten 

kalastuksenhoitojärjestöjen puitteissa kyseisten kolmansien maiden kanssa, jotta kestävyysvaatimukset 

säilytettäisiin korkeina ja EU:n oikeudenmukaiset kiintiöosuudet ja tasapuoliset toimintaedellytykset 

varmistettaisiin.  Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion  

1) hyödyntää kaikki mahdollisuudet edistää alan selviytymiskykyä ja kilpailukykyä kytkemällä kalastuksen 

muuhun kanssakäymiseen naapurimaidemme kanssa, erityisesti Koillis-Atlantilla 

2) kiinnittää erityistä huomiota kansainvälisten sitoumusten noudattamisen seurantaan ja vuoden 2026 jälkeisen 

ajan vakauden varmistamiseen, ja aivan erityisesti EU:n ja Yhdistyneen kuningaskunnan kauppa- ja 

yhteistyösopimuksen kalastusta koskevan otsakkeen toteutumiseen, sekä tehdä tiivistä yhteistyötä Yhdistyneen 

kuningaskunnan kanssa kestävyyden edistämiseksi ja sääntelyerojen vaikutusten minimoimiseksi  

3) edistää liittoutumien luomista alueella ja tehostaa yhteistyötä muiden rannikkovaltioiden kanssa yhteistä etua 

koskevissa asioissa sekä 

4) tukea Norjan kanssa käytävää korkean tason vuoropuhelua sen varmistamiseksi, että EU:n kalastusoikeuksia 

kunnioitetaan – erityisesti turskan kalastuksessa Huippuvuorten vesillä – ja että EU voi jatkaa kestävää, laillista ja 

pitkään jatkunutta kalastustoimintaansa Barentsinmerellä.  

Aion myös jatkaa EU:n kiintiöiden puolustamista ja turvata EU:n alusten pääsyn kumppaneidemme vesille, mikä 

on keskeistä kalastusalan selviytymiskyvyn ja kilpailukyvyn kannalta muuttuvassa ympäristössä. 

LIS-kalastuksen torjunnalla on keskeinen merkitys tasapuolisten toimintaedellytysten varmistamisessa. Aion 

tehdä tiivistä yhteistyötä Euroopan parlamentin ja neuvoston kanssa sen varmistamiseksi, että voimme pian 

hyväksyä muutoksen asetukseen (EU) N:o 1026/2012, jotta EU voisi ryhtyä tarvittaviin toimiin kestämätöntä 

kalastusta harjoittavia maita vastaan. Jos nimitykseni vahvistetaan, toimikauden toimillani on kaksi punaista 

lankaa. Jotta EU olisi kansainvälisesti uskottava, meidän on ensinnäkin varmistettava, että EU:ssa noudatetaan sen 

omaa lainsäädäntöä. Tämä on edellytys sille, että EU voi kannustaa unionin ulkopuolisia maita noudattamaan 

YKP:n arvoja ja normeja. Sen vuoksi aion painottaa tarkistetun kalastuksenvalvontajärjestelmän asteittaista mutta 

oikea-aikaista ja täysimääräistä täytäntöönpanoa sekä digitaalisen LIS-saalistodistusjärjestelmän käyttöönottoa. 

Saalistodistusjärjestelmä on väline, jolla suojellaan EU:n markkinoita, kuluttajia ja kalastajia LIS-saaliiden 

tuonnilta kolmansista maista. Toiseksi EU:n markkinoiden suojeleminen LIS-tuonnilta ei riitä. Aion sen vuoksi 

jatkaa LIS-kalastusta koskevaa aktiivista diplomatiaa kolmansien maiden kanssa. LIS-asetuksen 

kortinantojärjestelmä on osoittautunut toimivaksi välineeksi, ja aion toimeksiantoni mukaisesti ohjata ja auttaa 

kolmansia maita valvomaan kalastusta ja noudattamaan sääntöjä asianmukaisesti, enkä epäröi myöskään suositella 

kaikentyyppisiä lainsäädäntömme mukaisia toimenpiteitä, jos ne katsotaan tarpeellisiksi.  

Jotta kalastuksen toimintaedellytykset olisivat tasapuolisia ja kalastus sen ansiosta kestävämpää 

maailmanlaajuisesti, tarvitaan myös muita toimia kuin kalastuksenhoitotoimenpiteitä. Meidän on pohdittava niitä 

tapoja, joilla EU vesiviljelytuotteiden merkittävänä tuojana käy kauppaa muun maailman kanssa.  Jos nimitykseni 

vahvistetaan, aion ajaa voimakkaasti sitä, että hyödyntäisimme markkinavoimaamme mahdollisimman paljon 

erilaisten käytettävissämme olevien EU:n välineiden avulla, oli kyse sitten tuontituotteiden jäljitettävyydestä ja 

kuluttajille tiedottamisesta, kolmansien maiden kanssa toteutettavasta yhteisestä kalastuksenhoidosta tai 

kauppapolitiikan välineistä. Yksi tärkeimmistä muutoksista, joihin pyrin toimikaudellani, on kalastuskapasiteettia 

lisäävien julkisten tukien lopettaminen Maailman kauppajärjestön uuden sopimuksen avulla. Aion tehdä tässä 

tiivistä yhteistyötä kauppapolitiikasta vastaavan komission jäsenen kanssa. 



 – 7 –   

6. Miten aiotte sovittaa yhteen kaikki eurooppalaisen valtamerisopimuksen toimenpiteet ja osallistaa rannikoilla 

sijaitsevat yhdyskunnat sekä kalastus- ja vesiviljelyalat sopimuksen suunnittelu- ja täytäntöönpanoprosesseihin? 

Valtameremme ovat monenlaisissa kriiseissä, mikä on haaste myös rannikkoyhteisöille ja sinisen talouden aloille, 

joiden toimeentulo ja vauraus ovat riippuvaisia valtamerten terveydestä. Siksi meidän on tarkasteltava 

kokonaisvaltaisesti sitä, millainen suhde meillä on valtameriin: miten vaikutamme niihin, miten ne vaikuttavat 

meihin ja millaisia mahdollisuuksia valtameret meille antavat. Meidän on myös tiedostettava valtamerten merkitys 

geopolitiikalle, elintarvikeomavaraisuudelle, kilpailukyvylle, kestävyydelle ja ilmastonmuutoksen hillitsemiselle. 

Nämä kaikki liittyvät erottamattomasti globaaliin hyvinvointiin. 

Uskon, että jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, muut komission jäsenet tukevat minua 

eurooppalaisen valtamerisopimuksen – valtamerten strategisen viitekehyksen – suunnittelussa ja edistämisessä. 

Olen siitä vetovastuussa, mutta aion pyytää erityisesti ympäristöasioista, vesiresilienssistä ja kilpailukykyisestä 

kiertotaloudesta vastaavaa komission jäsentä sekä liikenteestä, energia- ja asumisasioista, kaupasta ja ilmastosta 

vastaavia komission jäseniä ja koheesiosta ja uudistuksista vastaavaa johtavaa varapuheenjohtajaa osallistumaan 

tähän työhön kanssani. 

Eurooppalaisen valtamerisopimuksen on oltava osallistava, ja se on laadittava yhdessä kaikkien asiaankuuluvien 

sidosryhmien kanssa. Aion edistää osallistavuutta erityisesti kalastusta ja valtameriä koskevien vuoropuhelujen ja 

muiden perusteellisten kuulemisten avulla, myös Euroopan parlamentin jäsenten kanssa. Euroopan meripäivä, jota 

isännöi joka vuosi eri eurooppalainen rannikkokaupunki, on tärkeä foorumi, jolla sidosryhmät voivat tavata ja 

keskustella valtameriin liittyvistä kysymyksistä, myös eurooppalaisesta valtamerisopimuksesta. Aion lisätä 

paikallistason toimintaa kaikkialla unionissa, ja osana tätä työtä useissa jäsenvaltioissa tullaan toteuttamaan 

erilaisia paikallisia aloitteita ”Euroopan meripäivä omassa maassani” -tapahtumien yhteydessä. Tässä yhteydessä 

aion varmistaa, että myös nuoret sukupolvet otetaan toimintaan mukaan. Aion myös jatkaa rannikkoyhteisöjen 

kanssa tehtävää työtä, myös kalastus- ja vesiviljelyaloilla, ja ottaa sidosryhmät mukaan paitsi sopimuksen 

suunnitteluun myös sen täytäntöönpanoon käytännössä ja tulevissa politiikkatoimissa.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion esitellä eurooppalaisen valtamerisopimuksen hyvissä ajoin ennen Nizzassa 

kesäkuussa 2025 pidettävää kolmatta YK:n valtamerikonferenssia ja vahvistaa näin EU:n johtavaa 

valtameripoliittista asemaa.  

7. Miten aiotte vahvistaa Euroopan kestävää vesiviljelytoimialaa, mukaan lukien merileväntuotanto, ja parantaa 

pakkausmerkintöjen avulla kuluttajien tietoisuutta tuotteiden alkuperästä tai kalana myytävistä kasvipohjaisista 

tuotteista? 

Kestävä vesiviljely, myös merileväntuotanto, on tärkeä osa kestävien vesiluonnonvaroista peräisin olevien 

elintarvikkeiden tarjontaa Euroopan unionissa. Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion tehostaa 

pyrkimyksiä panna kaikilta osin täytäntöön kilpailukykyisempää, häiriönsietokykyisempää ja kestävämpää EU:n 

vesiviljelyä koskevan vision, joka esitettiin vuonna 2021 hyväksytyissä EU:n vesiviljelyä koskevissa komission 

strategisissa suuntaviivoissa.  Sillä paitsi kasvatetaan vesiviljelyn panosta EU:n elintarvikeomavaraisuuteen myös 

edistetään vihreää siirtymää, lisätään yhteiskunnallista hyväksyntää ja parannetaan kuluttajille suunnattua 

tiedotusta sekä lisätään tietämystä ja innovointia. Näiden tavoitteiden saavuttamiseksi tarvitaan monenlaisia 

toimia, kuten sääntelyn ja lupamenettelyjen yksinkertaistamista, riittävien tilojen antamista vesiviljelylle, jotta se 

voi kasvaa, vesiviljelyn sopeuttamista ilmastonmuutoksen vaikutuksiin ja innovoinnin lisäämisen varmistamista.  

Komissio on jo toteuttanut useita toimia, joilla pyritään hyödyntämään vesiviljelyn kasvupotentiaali kestävällä 

tavalla EU:ssa edellä mainitun strategian mukaisesti. On perustettu verkkoalusta, jolla on runsaasti alan kestävän 

kehityksen kannalta merkityksellistä tietoa. Lisäksi parhaita käytäntöjä koskevien suuntaviivojen laatiminen on 

aloitettu ja jatkuu edelleen. Ne koskevat esimerkiksi sääntely- ja hallintokehysten virtaviivaistamista, meriviljelyn 

aluesuunnittelua, ilmastonmuutokseen sopeutumista, energiasiirtymää, makeassa vedessä ja maalla tapahtuvan 

vesiviljelytilan ja veden saatavuuden suunnittelua sekä ympäristötehokkuutta ja kalojen hyvinvoinnin 

parantamista. Helmikuussa 2024 perustettu uusi vesieläinten hyvinvointia käsittelevä Euroopan unionin 

vertailukeskus tukee kalojen hyvinvointia koskevaa työtä. 

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion tehdä tiivistä yhteistyötä neuvoston ja Euroopan parlamentin kanssa sen 

varmistamiseksi, että tätä alaa priorisoidaan riittävällä tavalla ja että vesiviljelyn koko potentiaali voidaan 

hyödyntää EU:ssa. Aion arvioida kestävämpää ja kilpailukykyisempää EU:n vesiviljelyä koskevien strategisten 

suuntaviivojen vuoden 2025 väliarvioinnin perusteella, miten tämä visio on pantu täytäntöön ja mitkä sen todelliset 

vaikutukset ovat. Arvioinnin perusteella päätän, tarvitaanko tavoitteiden saavuttamiseksi lisätoimenpiteitä ja jos, 
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niin minkälaisia. Tämä arviointi täydentää myös YKP-asetuksen arviointia sekä kalastus- ja vesiviljelyalan visiota 

vuodeksi 2040. Kestävä vesiviljely on myös keskeinen osa eurooppalaista valtamerisopimusta.  Lisäksi käynnistän 

vuoden 2025 alussa tiedotuskampanjan, jonka tarkoituksena on lisätä vesiviljelyä koskevaa tietoa ja ymmärrystä 

ja sen hyväksyntää EU:ssa. 

Komissio hyväksyi vuonna 2022 erityisen EU:n leväaloitteen, jonka tarkoituksena oli tukea levän kestävää 

tuotantoa, turvallista kulutusta ja innovatiivista käyttöä EU:ssa. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion välittää tietoa 

vahvan leväalan hyödyistä EU:ssa sekä tukea aloitteessa vahvistettujen kahdenkymmenenkolmen toimen 

täytäntöönpanoa. Niihin lukeutuvat muun muassa toimet, joilla virtaviivaistetaan lupamenettelyitä ja tilan 

jakamista, levitetään tietoa levien hyödyistä ihmisille ja maapallolle sekä tehdään politiikkaa koskevia tutkimuksia 

ja analyyseja.  

Aion myös varmistaa, että vesiviljely – levät mukaan lukien – on tutkimus- ja innovointitoimintamme ja -tukemme 

kohteena. Tämä tulee olemaan myös osa valtameriä koskevaa tutkimus- ja innovointistrategiaa, jonka laatiminen 

on annettu tehtäväkseni, jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan. 

Olennaisen tärkeää on antaa kuluttajille selkeää ja luotettavaa tietoa erilaisten merkintöjen avulla. Ne ohjaavat 

kuluttajia tekemään tietoon perustuvia, kestäviä ostopäätöksiä. Alkuperätiedot ovat erityisen arvokkaita 

kuluttajille, sillä ne lisäävät avoimuutta, jota kuluttajat tarvitsevat valintojensa tueksi. Kun kuluttajat tietävät, mistä 

heidän syömänsä kala ja äyriäiset tulevat, he voivat tukea aktiivisesti paikallisia kalastusyhteisöjä, myös 

pienimuotoista kalastusta harjoittavia toimijoita. Kalastus- ja vesiviljelytuotealan yhteisestä markkinajärjestelystä 

(YMJ) annetussa asetuksessa säädetään kuluttajille tiedottamista koskevista vaatimuksista. Asetuksen mukaan 

unionissa kaupan pidettävien tuotteiden merkinnöillä tai etiketeillä on ilmoitettava niiden keskeiset tiedot, kuten 

lajin nimi, tuotantomenetelmä, alue, jolla tuote on pyydetty tai viljelty, sekä käytetty pyydystyyppi. Näitä 

vaatimuksia ei kuitenkaan sovelleta jalostettuihin tuotteisiin, joista ei tarvitse antaa yksityiskohtaisia tietoja 

esimerkiksi käytettyjen raaka-aineiden alkuperästä.  

YKP:n parhaillaan käynnissä olevassa arvioinnissa käsitellään myös YMJ:n säännöksiä ja tarkastellaan, 

tarjoavatko nykyiset merkintäsäännöt kuluttajille riittävästi tietoa vai tarvitaanko lisävaatimuksia, jotta kuluttajat 

saisivat paremmin tietoa ostopäätöstensä tueksi. Olen sitoutunut tarkastelemaan tätä nimenomaista kysymystä 

arvioinnin valmistuttua. 

Samaan aikaan aion jatkaa yhteistyötä jäsenvaltioiden kanssa, jotta äskettäin tarkistettuihin 

kalastuksenvalvontasääntöihin sisältyvät jäljitettävyyssäännökset pantaisiin saumattomasti täytäntöön. Nämä 

säännöt ulotetaan asteittain koskemaan valmisteita ja säilykkeitä, ja niissä otetaan huomioon teknologian kehitys 

ja digitaaliseen järjestelmään siirtymisen mahdollistama yksinkertaistaminen. 

On myös tärkeää tiedostaa, että jäsenvaltioilla on keskeinen rooli sen varmistamisessa, että merkintävaatimukset 

pannaan tehokkaasti täytäntöön käytännössä. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion yhteistyössä jäsenvaltioiden 

kanssa selvittää, miten ne voisivat vahvistaa täytäntöönpano- ja valvontajärjestelmiään, jotta kaikki tuotteet, myös 

EU:n ulkopuolelta tuodut, olisivat merkintäsääntöjen mukaisia ja antaisivat kuluttajille täsmällistä tietoa.  Olen 

sitoutunut vastaamaan EU:n tuottajien ja kuluttajien huolenaiheisiin ja edistämään tasapuolisia edellytyksiä 

kaikille EU:ssa kaupan pidettäville tuotteille niiden alkuperästä riippumatta.  

Kasvipohjaisten tuotteiden markkinat kasvavat, mutta ne ovat edelleen hyvin pienet. Kuluttajille tiedottamisen 

avulla on varmistettava, että kasviperäiset tuotteet ovat selvästi tunnistettavissa. Aion ottaa vuonna 2025 käyttöön 

verkossa toimivan tietopisteytysjärjestelmän, jossa eri kalakannoista valmistetuille tuotteille on annettu niiden 

kestävyydestä kertova pistemäärä. Sen avulla toimitusketjun EU:sta tuleville toimijoille sekä kuluttajille annetaan 

mahdollisuus tehdä kestäviä valintoja. 

Ympäristön, kansanterveyden ja elintarvikkeiden turvallisuuden valiokunnan kysymys 

8. Miten aiotte varmistaa, että meriekosysteemien sekä valtamerten monimuotoisuuden suojelu kulkee käsi kädessä 

kestävän, taloudellisesti kannattavan ja kilpailukykyisen Euroopan sinisen talouden kanssa? Mitä aiotte tehdä 

varmistaaksenne, että kaikkia suojeltuja merialueita hallinnoidaan tehokkaasti ja ympäristölainsäädäntö ja EU:n 

kansainväliset sitoumukset huomioon ottaen? Mitä toimia aiotte toteuttaa, jotta voitaisiin vähentää huomattavasti 

merten roskaantumista ja ehkäistä merten ja makeiden vesien saastumista, ja kuinka aiotte edistää näitä toimia 

kansainvälisesti? Miten aiotte lisätä siniseen hiileen liittyvää EU:n potentiaalia ja kiihdyttää runsaasti hiiltä 

sitovien ekosysteemien, esimerkiksi mangrovesoiden, meriheinien ja marskimaiden ennallistamista ja suojelua 

osana laajempaa ilmastonmuutokseen sopeutumisstrategiaanne? Miten aiotte varmistaa, että sinisen talouden 
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toimialoja, esimerkiksi merellä tuotettavaan uusiutuvaan energiaan liittyvää teknologiaa, koordinoidaan osana 

merten aluesuunnittelua, jotta voidaan välttää ristiriitatilanteet meriluonnonvarojen suojelutoimien, kestävän 

kalastuksen ja rannikoilla sijaitsevien yhdyskuntien etujen välillä? Avomerilouhintaa koskeva EU:n nykykanta on, 

että noudatetaan ennalta varautuvaa lähestymistapaa ja odotetaan tieteellistä lisätutkimusta. Mitkä ovat 

aikomuksenne tämän asian suhteen? Miten aiotte varmistaa, että EU johtaa jatkossakin maailmanlaajuisten 

standardien asettamista ja varmistaa konsensuksen merten biologisesta monimuotoisuudesta kansallisen 

lainkäyttövallan ulkopuolisilla alueilla tehdyn sopimuksen ja muiden valtamerten hallinnointikehysten 

täytäntöönpanossa sekä edistää kestävän kehityksen tavoitteen 14 alatavoitteiden toteutumista? 

 

Terve valtameri on tuottava valtameri. Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion varmistaa, että 

toteutamme edelleen tehokkaita ja tutkimukseen perustuvia suojelutoimenpiteitä, kuten suojeltuja merialueita ja 

kestävämpiä kalastuskäytäntöjä. EU:n säännöstön sekä EU:n kansainvälisten velvoitteiden asianmukainen 

täytäntöönpano ja noudattamisen valvonta on edelleen olennaisen tärkeää.   

 

On myös ratkaisevan tärkeää varmistaa, että merten aluesuunnittelun avulla voidaan löytää tasapaino valtamerten 

suojelun ja merellä tapahtuvan toiminnan kannattavuuden välillä. Aion kiinnittää erityistä huomiota monikäyttöön, 

johon merialueet tarjoavat mahdollisuuksia ikään kuin sisäänrakennetusti. 

 

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion edistää BlueInvest-foorumin kaltaisten välineiden käyttöä kestäviin 

teknologioihin ja liiketoimintamalleihin liittyvän innovoinnin ja yrittäjyyden tukemiseen. Myös tämä on 

mielestäni ratkaisevan tärkeää. Erityisenä esimerkkinä haluan mainita EU:n leväaloitteen, jonka tavoitteena on 

tukea sellaisen uudistuvan vesiviljelyn kehittämistä ja laajentamista EU:ssa, joka yhtäältä tuottaa unionin 

markkinoille vähähiilisiä tuotteita ja toisaalta poistaa liiallisia ravinteita ja hiiltä, mikä vähentää valtamerten 

rehevöitymistä ja happamoitumista.  

 

Edistämällä vastuullisia kulutustottumuksia voimme luoda kysyntää kestäville tuotteille ja tukea tervettä 

valtameritaloutta.  

Tämä lähestymistapa, jossa kaikki edellä mainitut osa-alueet on koottu yhteen tulevan eurooppalaisen 

valtamerisopimuksen alle, luo edellytykset tulevaisuuden kilpailukykyiselle ja taloudellisesti elinkelpoiselle 

siniselle taloudelle, joka ei vaaranna valtamertemme terveyttä, vaan jopa ennallistaa sitä. 

 

Yhteinen kalastuspolitiikka tavoitteineen sisältää myös ympäristöulottuvuuden. Sillä täydennetään olemassa 

olevaa vahvaa luonnonsuojelun ja ennallistamisen oikeudellista kehystä. Siihen sisältyvät luontotyyppidirektiivi 

ja lintudirektiivi, jotka muodostavat perustan Natura 2000 -verkostolle, joka kattaa myös monia suojeltuja 

merialueita, ja meristrategiapuitedirektiivi, jolla pyritään varmistamaan ympäristön hyvä tila kaikilla merivesillä 

ja jossa edellytetään, että jäsenvaltiot kehittävät ja toteuttavat suojeltujen merialueiden hoitoa ja suojelua koskevia 

erityistoimenpiteitä siten, että ne samalla edistävät merten biologista monimuotoisuutta koskevien yleisten 

tavoitteiden saavuttamista. Äskettäin hyväksytty luonnon ennallistamista koskeva laki on olennaisen tärkeä myös 

heikentyneiden meriekosysteemien ennallistamiselle ja niiden selviytymiskyvyn kehittämiselle.  

 

Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion tehdä tiivistä yhteistyötä ympäristöasioista, 

vesiresilienssistä ja kilpailukykyisestä kiertotaloudesta vastaavan komission jäsenen kanssa sen varmistamiseksi, 

että jäsenvaltiot panevat täytäntöön asiaa koskevan lainsäädännön. Vain siten voidaan saavuttaa vuoteen 2030 

ulottuvan biodiversiteettistrategian strateginen tavoite, jonka mukaan EU:n meristä olisi suojeltava 30 prosenttia 

(ja 10 prosenttia olisi kuuluttava tiukan suojelun piiriin) ja kaikilla suojelluilla merialueilla olisi oltava käytössä 

asianmukaiset kalastuksenhoitotoimenpiteet vuoteen 2030 mennessä. 

 

Kannustan jäsenvaltioita hyödyntämään kaikilta osin YKP:n ja merten aluesuunnittelun puitteista annetun 

direktiivin tarjoamia mahdollisuuksia toteuttaa tehokkaita toimenpiteitä ja suunnitelmia kunkin suojellun 

merialueen tavoitteiden tukemiseksi. Näin voimme rajoittaa taloudellisen toiminnan vaikutusta 

meriekosysteemeihin samalla, kun varmistamme, että sinisen talouden toimialat ja rannikkoyhteisöt säilyvät 

vahvoina ja selviytymiskykyisinä. Tähän sisältyy myös kalastuslaivaston hiilestä irtautumiseen tarkoitettuja 

tukitoimenpiteitä. 

 

Se, mitä maalla tapahtuu, vaikuttaa voimakkaasti myös meriin. Enimmäkseen maataloudesta peräisin olevat 

ravinteet aiheuttavat meriympäristön rehevöitymistä. Suurin osa merten muoviroskista on peräisin maalta. Tämä 

aiheuttaa terveysongelmia ja heikentää meriympäristöämme. Se aiheuttaa myös tarpeettomia vaikutuksia ja 

kustannuksia meristä riippuvaisille teollisuudenaloille, kuten kalastukselle ja matkailulle. Jos nimitykseni 

vahvistetaan, aion tehdä vesiresilienssistrategian ja johdollani tehtävän eurooppalaisen valtamerisopimuksen 

laatimistyössä yhteistyötä ympäristöasioista, vesiresilienssistä ja kilpailukykyisestä kiertotaloudesta vastaavan 
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komission jäsenen kanssa sen varmistamiseksi, että joet, meret ja rannikkoalueet olisivat terveitä ja 

selviytymiskykyisiä. Tämä tukee myös ilmastonmuutokseen sopeutumista koskevaa työtä. 

 

Vuodesta 2026 alkaen jäsenvaltioiden on sisällytettävä kosteikot, sininen hiili mukaan lukien, ilmastonmuutosta 

koskevan Yhdistyneiden kansakuntien puitesopimuksen (UNFCCC) edellyttämiin päästöselvityksiin sekä 

maankäyttöä, maankäytön muutosta ja metsätaloutta koskevan asetuksen edellyttämiin tavoitteisiin. Luonnon 

ennallistamista koskevan lain mukaan jäsenvaltioiden on varmistettava, että 90 prosenttia meriekosysteemien 

elinympäristöistä on hyvässä kunnossa, ja tätä varten niiden on toteutettava vuoteen 2030 mennessä 

ennallistamistoimenpiteitä vähintään 30 prosentille siitä kokonaispinta-alasta, joka ei ole hyvässä kunnossa. 

 

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion suunnitella EU:n laajuisen tavan kerätä ja käsitellä tietoja, joita tarvitaan sen 

arvioimiseen, miten sininen hiili ja muut kosteikot vaikuttavat EU:n ilmasto- ja luontotavoitteiden saavuttamiseen. 

Tämä helpottaa sellaisten uusien liiketoimintamallien laatimista, jotka perustuvat kannustimiin jatkaa olemassa 

olevaa toimintaa, kuten vesiviljelyä, rinnakkaiselossa luonnon kanssa, ja edistävät kasvihuonekaasupäästöjen 

vähentämistä.  Näin voidaan luoda uusia innovatiivisia toimia, kuten hiilenpoistojen sertifiointi. 

 

Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion vahvistaa EU:n merten aluesuunnittelun lähestymistapaa, 

jotta voimme osaltamme optimoida merten erilaiset käyttötarkoitukset ja valtamerten taloudelliset mahdollisuudet, 

ja samalla turvata niiden terveyden ja selviytymiskyvyn. 

 

Merten aluesuunnittelun puitteista annetussa direktiivissä edellytetään jo nyt, että jäsenvaltiot soveltavat 

ekosysteemilähtöistä lähestymistapaa, joka on keskeinen osa EU:n meriympäristön suojelua koskevaa 

lainsäädäntöä (erityisesti meristrategiapuitedirektiiviä).  

 

Meidän on kuitenkin tehtävä enemmän auttaaksemme jäsenvaltioita panemaan kaikki nämä periaatteet täytäntöön, 

ja eurooppalaisella valtamerisopimuksella on tässä tärkeä merkitys. 

 

Aion järjestää EU:n tasolla kalastusta ja valtameriä koskevia vuoropuheluja, joissa keskustellaan erityisesti 

merialueiden käytöstä merten käyttäjäfoorumissa (Blue Forum) tehdyn hyvän työn pohjalta. Jatkan tiivistä 

yhteistyötä jäsenvaltioiden kanssa sen varmistamiseksi, että olemme poliittisesti varautuneita vuodelle 2050 

asetettuihin aluetavoitteisiin ja ennakoituihin haasteisiin. 

 

Nämä ovat kaikki tapoja, joilla EU edistää kestävän kehityksen 14. tavoitetta sikäli kuin on kyse sen omista 

biologista monimuotoisuutta ja saastumisen vähentämistä koskevista osatavoitteista, ja EU voi näin olla 

jatkossakin maailmanlaajuisten normien asettamisen edelläkävijä. EU:n tason toimien laajentaminen globaaleiksi 

auttaa meitä myös varmistamaan, että myös unionin omat sinisen talouden toimialat sitoutuvat tavoitteisiin.  Eräs 

konkreettisista tavoitteistani on se, että aion edistää valtamerten suojelua ja ennallistamista koskevia 

maailmanlaajuisia hankkeita ja pitää kiinni Kunmingin ja Montrealin maailmanlaajuisen 

biodiversiteettisopimuksen sitoumuksesta suojella vähintään 30:tä prosenttia valtameristä vuoteen 2030 mennessä. 

Jos nimitykseni vahvistetaan, minulle on ensisijaisen tärkeää jatkaa työtä sen puolesta, että kullakin suojellulla 

aavalla merialueella olisi erityinen hoitosuunnitelma ja että suunnitelmien tehokkaaseen täytäntöönpanoon 

osoitettaisiin riittävät resurssit. Tämä tarkoittaa myös täytäntöönpanon seurantaa ja täytäntöönpanon valvontaa 

sekä suojeltujen merialueiden perustamista Eteläiselle jäämerelle. Aion myös hyödyntää EU:n 

valtameridiplomatiaa, jotta merten biologista monimuotoisuutta kansallisen lainkäyttövallan ulkopuolisilla alueilla 

koskeva sopimus ratifioitaisiin ja saatettaisiin nopeasti voimaan. Sopimuksessa vahvistetaan menettely suojeltujen 

merialueiden nimeämiseen kansallisen lainkäyttövallan ulkopuolisilla alueilla. Jos valintani komission jäseneksi 

vahvistetaan, ensimmäinen strateginen tavoitteeni on edistää diplomaattisia pyrkimyksiä, jotta sopimus 

ratifioidaan 60 maassa, mikä on sen voimaantulon edellytys. Toivon mukaan tämä tapahtuu viimeistään 

kesäkuuhun 2025 mennessä, jolloin järjestetään kolmas YK:n valtamerikonferenssi.  

 

Alueellinen ja kansainvälinen yhteistyö ovat avainasemassa, jotta voimme vähentää meriemme ja valtamertemme 

saastumista. Mielestäni on ratkaisevan tärkeää, että EU toimii jatkossakin muutoksen liikkeellepanevana voimana. 

EU:n on esimerkiksi nostettava näkökulmaansa voimakkaasti esiin ja oltava keskeinen toimija kansainvälisen 

muovisopimuksen lopullista muotoa koskevissa neuvotteluissa. EU:n on myös syvennettävä yhteistyötä 

alueellisella tasolla, esimerkiksi osallistumalla alueellisten merisopimusten laadintaan tai alueellisten 

kalastuksenhoitojärjestöjen työhön, tai kansainvälisen valtamerten hallinnointia koskevan ohjelman kautta. 

 

Lopuksi totean, että komission kanta avomerilouhintaan on vahvistettu EU:n kansainvälistä valtamerten 

hallinnointia koskevassa ohjelmassa. Komissio kannattaa avomerilouhinnan kieltämistä, kunnes tieteellinen 

tutkimus on aukottomasti osoittanut, ettei avomerilouhinnasta aiheudu haittaa ja että sen sääntelyyn on sisällytetty 
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Yhdistyneiden kansakuntien merioikeusyleissopimuksen vaatimusten mukaisesti asianmukaiset säännökset 

meriympäristön tehokkaasta suojelusta. Olen täysin samaa mieltä tästä kannasta, ja jos nimitykseni komission 

jäseneksi vahvistetaan, aion puolustaa sitä kaikissa asianmukaisissa kansainvälisissä yhteyksissä. 

 

 

 


